

conformity with its rules of procedure, accepted and examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from Marius Fortie, dated 15 October 1947, received by the Administering Authority on 4 November 1947 (document T/Pet.2/40), and the petition dated 14 January 1948, received by the Administering Authority on 2 February 1948 (document T/Pet.2/40/Add.1).

Mr. J. E. S. Lamb was duly designated as a special representative of the Administering Authority for the examination of this petition.

The Trusteeship Council,

Having decided, at its second session, to send a visiting mission to Tanganyika in July 1948,

Decided, in a resolution adopted at the twenty-third meeting of its third session, on 13 July 1948 (document T/195), that the visiting mission should give attention, as may be appropriate in the light of discussions in the Trusteeship Council, to issues raised in petitions received by the Trusteeship Council relating to Tanganyika, including the petition from Marius Fortie,

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of the above decision and to send to the petitioner such relevant documents as he may deem appropriate, in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Thirty-sixth meeting,
30 July 1948.*

41 (III). Petition from Paul Wamba Kudililwa concerning the Trust Territory of Tanganyika

The Trusteeship Council, acting under Article 87 b of the Charter, has, at its third session, in conformity with its rules of procedure, accepted and examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from Paul Wamba Kudililwa, Mwanza, Tanganyika, dated 12 January 1948, received by the Administering Authority on 27 January 1948 (document T/Pet.2/43), and the petition from the same petitioner, not dated, received by the Secretary-General on 2 June 1948 and transmitted to the Administering Authority on 7 June 1948, which supplies additional information on the same subject-matter (document T/Pet.2/43/Add.1).

Mr. J. E. S. Lamb was duly designated as a special representative of the Administering Authority for the examination of this petition.

The Council considered observations submitted by the Government of the United Kingdom (document T/187) with respect to this petition.

dispositions de son règlement intérieur, a, lors de sa troisième session, accepté et examiné en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, la pétition de M. Marius Fortie, en date du 15 octobre 1947, reçue par l'Autorité chargée de l'administration le 4 novembre 1947 (document T/Pet.2/40), ainsi que la pétition du 14 janvier 1948, reçue par l'Autorité chargée de l'administration le 2 février 1948 (document T/Pet.2/40/Add.1).

M. J.E.S. Lamb a été désigné comme représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration pour l'examen de cette pétition.

Le Conseil de tutelle,

Ayant décidé, à sa deuxième session, d'envoyer une mission de visite au Tanganyika en juillet 1948,

A décidé, par une résolution adoptée à la vingt-troisième séance de sa troisième session, le 13 juillet 1948 (document T/195), que la Mission de visite, dans la mesure où il peut sembler opportun de le faire compte tenu des discussions du Conseil de tutelle, devrait accorder son attention aux questions soulevées dans les pétitions adressées au Conseil de tutelle, relatives au Tanganyika, y compris la pétition émanant de M. Marius Fortie,

Invite le Secrétaire général à porter cette décision à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et du pétitionnaire et d'adresser au pétitionnaire tels documents qu'il jugerait utiles en la matière, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Trente-sixième séance,
30 juillet 1948.*

41 (III). Pétition de M. Paul Wamba Kudililwa relative au Territoire sous tutelle du Tanganyika

Le Conseil de tutelle, agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte, et conformément aux dispositions de son règlement intérieur, a accepté et examiné, lors de sa troisième session, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, la pétition du 12 janvier 1948 signée de M. Paul Wamba Kudililwa, Mouanza (Tanganyika), reçue le 27 janvier 1948 par l'Autorité chargée de l'administration (document T/Pet.2/43) ainsi que la pétition non datée du même pétitionnaire, reçue par le Secrétaire général le 2 juin 1948 et transmise à l'Autorité chargée de l'administration le 7 juin 1948, pétition qui apporte un complément d'information sur le même sujet (document T/Pet.2/43/Add.1).

M. J.E.S. Lamb a été désigné comme représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration pour l'examen de cette pétition.

Le Conseil a examiné les observations présentées par le Gouvernement du Royaume-Uni au sujet de cette pétition (document T/187).

The Trusteeship Council,

Noting the statements by the Administering Authority and the special representative concerning the circumstances covering the removal of the petitioner from his office,

Decides that, in the circumstances, no action by the Trusteeship Council is called for on this petition and invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eighteenth meeting,
7 July 1948.*

42 (III). Petition from Semakula Mulumba concerning the Trust Territory of Tanganyika

The Trusteeship Council, acting under Article 87 b of the Charter, has, at its third session, in conformity with its rules of procedure, accepted and examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from Semakula Mulumba, dated 18 November 1947, in so far as it relates to the Trust Territory of Tanganyika. The petition was received by the Administering Authority on 27 January 1948 (document T/Pet.2/42).

The Trusteeship Council

Requests the Secretary-General to send to the petitioner that part of its annual report to the General Assembly covering its second and third sessions which contains its observations and conclusions regarding the inter-territorial organization affecting the Trust Territory of Tanganyika, together with the verbatim records of its discussion of the subject; and

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Thirty-sixth meeting,
30 July 1948.*

43 (III). Petitions from Mrs. Margarete Trappe and Rolf Trappe concerning the Trust Territory of Tanganyika

The Trusteeship Council, acting under Article 87 b of the Charter, has, at its third session, in conformity with its rules of procedure, accepted and examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the following petitions:

1. Petition from Mrs. Margarete Trappe, Momella, Tanganyika, dated 25 February 1948,

Le Conseil de tutelle,

Prenant acte des déclarations de l'Autorité chargée de l'administration et de celles du représentant spécial sur les circonstances dans lesquelles le pétitionnaire a été démis de ses fonctions,

Décide que, dans ces conditions, il n'y a pas lieu pour le Conseil de tutelle de donner suite à cette pétition et invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Dix-huitième séance,
7 juillet 1948.*

42 (III). Pétition de M. Semakula Mulumba concernant le Territoire sous tutelle du Tanganyika

Le Conseil de tutelle, agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte, et conformément à son règlement intérieur, a, lors de sa troisième session, accepté et examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, la pétition de M. Semakula Mulumba, en date du 18 novembre 1947, dans la mesure où celle-ci a trait au Territoire sous tutelle du Tanganyika. La pétition a été reçue par l'Autorité chargée de l'administration le 27 janvier 1948 (document T/Pet.2/42).

Le Conseil de tutelle

Invite le Secrétaire général à adresser au pétitionnaire ceux des passages du rapport annuel du Conseil à l'Assemblée générale sur ses deuxième et troisième sessions où figurent les observations et les conclusions du Conseil au sujet de l'organisation interterritoriale intéressant le Territoire sous tutelle du Tanganyika, ainsi que les comptes rendus sténographiques de ses délibérations sur ce sujet; et

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Trente-sixième séance,
30 juillet 1948.*

43 (III). Pétitions de Mme Margarete Trappe et de M. Rolf Trappe relatives au Territoire sous tutelle du Tanganyika

Le Conseil de tutelle, agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément aux dispositions de son règlement intérieur, a accepté et examiné, lors de sa troisième session, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, les pétitions suivantes:

1. Pétition du 25 février 1948 signée de Mme Margarete Trappe, Momella (Tanganyika),